

# form

**Gefahr/  
Danger**



Design Magazine  
N° 271, May/June 2017  
Established 1957

DE €16.90 AT €17.90 CHF 25.00  
BE €19.50 ES €22.90 FIN €25.50  
LU €19.50 ITA €19.50 FRA €19.50

4194205016907 03



**Digital  
Trails**

**The Robot  
Complex**

**Ayn Rand**

60 Years of form:  
Revisiting the Past  
3/6

activities focusing on design. The idea began with bringing culture and entrepreneurship together, and it now offers a comprehensive contribution to the discourse on design and provides young and independent designers with a space to network and be inspired. The event intends to bring together designers, manufacturers, and suppliers who are pursuing the goal of driving their companies forward in the US. A new feature for this year is the Wanted Career Day on 17 May 2017, at which young creatives are encouraged in their careers and find new opportunities to network within the industry.

## Clerkenwell Design Week

Clerkenwell, London (UK)  
23 – 25 May 2017  
clerkenwelldesignweek.com

Ausgangspunkt für die Clerkenwell Design Week war der Wunsch der Stadt London, ihre vielfältige kreative Gemeinschaft zu feiern und dazu nationale und internationale Marken und Unternehmen einzuladen. Mit einem Programm aus Showroom-Events, Ausstellungen und Installationen im gesamten Viertel präsentiert die Designgemeinde in London mit der Clerkenwell Design Week in diesem Jahr bereits ihre achte Ausgabe. Zu den Highlights der dreitägigen Veranstaltung zählen im House of Detention das Format „Platform“, das eine kuratierte Auswahl an internationalen Newcomern und aktuellem Design präsentiert, aber auch die „British Collection“, die auch in diesem Jahr wieder in der St James Church zu finden ist und bei der britische Designer ihre neuesten Möbel- und Leuchtenentwürfe zeigen.

- The initial starting point for the Clerkenwell Design Week was London's desire to celebrate its diverse creative community, and to invite home-grown and foreign brands and companies to the city. With a programme of showroom events, exhibitions, and installations throughout the district, the design community in London is presenting its eighth edition of the Clerkenwell Design Week. Highlights in the three-day event include the "Platform" format in the House of Detention, that presents a curated selection of international newcomers and the latest in design, as well as the "British Collection", to which St James's church plays host again and where local designers will be displaying their latest furniture and light designs.

## Biennial of Design Ljubljana

Ljubljana (SI)  
25 May – 29 Oct 2017  
bio.si



Die Designbiennale in Ljubljana wurde bereits 1964 als erste ihrer Art in Europa gegründet, mit dem Ziel, langfristig und kollaborativ als Versuchsfeld für das Design und die Verbesserung alltäglicher Lebensbedingungen zu dienen. In diesem Jahr findet unter dem Motto „Faraway, So Close“ die 25. Edition statt, die sich der Auseinandersetzung mit Alternativen zur Lebensumgebung Stadt widmet. Auch wenn der urbane Raum immer noch als gültiges zeitgenössisches Modell gilt, verlassen ihn doch auch immer wieder Menschen auf der Suche nach alternativen Lösungen. Vor dem Hintergrund dieser Entwicklung erarbeitet die Biennale anhand von sieben über Slowenien verteilte Standorte und in Kooperation mit internationalen Designstudios Konzepte für neue potenzielle Lebensumfelder.

- The Biennial of Design Ljubljana was the first of its kind to be founded in Europe back in 1964 with the aim of serving as a long-term and collaborative testing ground for design and the improvement of everyday living conditions. This year sees its 25th edition under the title of "Faraway, So Close" dedicated to tackling alternatives to the urban habitat. Even though the urban space is still valid as a contemporary model, people nevertheless leave on their search for other solutions. Against the backdrop of this development, the biennial devises concepts over seven sites across Slovenia and in co-operation with international design studios for new potential living environments.

## 3 Days of Design

Copenhagen (DK)  
1 – 3 Jun 2017  
3daysofdesign.dk



Die Designveranstaltung 3 Days of Design wurde 2012 ins Leben gerufen und lädt seitdem jedes Jahr Journalisten und Designinteressierte nach Kopenhagen ein, um die neuesten Designideen aus Dänemark zu präsentieren. Die Veranstaltung möchte sich von herkömmlichen Messen abheben und verspricht ein besonderes Erlebnis sowie eine kuratierte Auswahl von mehr als 60 Designern und Marken. In Showrooms und Flagship-Stores erhalten Besucher die Möglichkeit, persönlich mit Designern und Herstellern ins Gespräch zu kommen oder aktiv an Kreativworkshops und Talks teilzunehmen. Auch das Designmuseum Danmark, die Danish Crafts and Design Association, das Enigma Museum of Communication sowie verschiedene Kunstgalerien nehmen an der Veranstaltung teil.

- The 3 Days of Design event was established in 2012, and every year since then it has invited journalists and those interested in design to Copenhagen to showcase the latest design ideas emerging from Denmark. The event wishes to stand out from conventional fairs

and promises a special experience including a curated selection of over 60 designers and brands. Meeting in showrooms and flagship stores, visitors have the opportunity to discuss ideas with designers and manufacturers in person and to actively participate in creative workshops and talks. Also taking part in the event will be the Designmuseum Danmark, the Danish Crafts and Design Association, the Enigma Museum of Communication, and various art galleries.

## Denfair

Melbourne Convention and Exhibition Centre (AU)  
8 – 10 Jun 2017  
denfair.com.au

Die Denfair widmet sich in diesem Jahr zum dritten Mal der Präsentation von ausgewählten australischen und internationalen Designunternehmen und bietet jungen sowie etablierten Designern eine Plattform. Zu den Highlights der Veranstaltung zählt unter anderem die neue Kategorie Sound Precinct, in der neue Sound- und Akustikprodukte vorgestellt werden. Zudem haben führende australische Galerien und unabhängige Künstler im Bereich The Gallery die Möglichkeit, ihre neuesten Arbeiten vorzustellen. In diesem Jahr wird dieser Bereich zum ersten Mal durch eine Bar erweitert, die zu einem ungezwungenen Austausch einladen soll. Weitere Highlights sind die Supply Section, in der populäre Designobjekte gezeigt werden, sowie der Textile District, der Besuchern interessante Einblicke in gewebte, gestrickte und bedruckte Materialien bietet.

- For the third time, Denfair is dedicated to presenting selected Australian and international design companies and offering a platform to up-and-coming as well as established designers. The event's highlights include the new category of Sound Precinct, in which new sound and acoustic products will be showcased. Also, leading Australian galleries and independent artists get the opportunity to present their latest works in The Gallery. This area will for the first time be expanded by a bar, allowing informal networking to take place. Other highlights are the Supply Section, where popular design objects are displayed, and the Textile District, offering visitors interesting insights into woven, knitted, and printed fabrics.

## Design Miami Basel

Basle (CH)  
13 – 18 Jun 2017  
basel2017.designmiami.com



Die Design Miami versteht sich als globales Forum für Design und bringt mit jeder Ausgabe Sammler, Designer, Galeristen und Kritiker aus aller Welt zusammen, um sich der Verbindung von Designkultur und Handel zu widmen. Die Design Miami Basel im Juni jeden Jahres zählt zu den führenden Veranstaltungen, wenn es um das Sammeln, Ausstellen, Diskutieren und Erschaffen von Designobjekten geht (→ form 270, S. 70). Möbel, Leuchten und Kunstobjekte aus dem 20. und 21. Jahrhundert werden nicht nur zum Verkauf angeboten, sondern in Verbindung mit einem kulturellen Rahmenprogramm aus Podiumsdiskussionen und Vorlesungen aus den Disziplinen Design, Architektur, Kunst und Mode präsentiert, häufig in Kollaboration mit verschiedenen Gestaltern und Designinstitutionen.

- Design Miami sees itself as a global forum for design and each edition brings together collectors, designers, gallerists, and critics from around the world to address the connection between design culture and trade. Design Miami Basel held in June every year is one of the leading events in the areas of collecting, exhibiting, discussing, and creating design objects (→ form 270, p. 70). Furniture, lighting, and art objects from the 20th and 21st centuries are not only offered for sale but are presented in conjunction with a supporting cultural programme consisting of panel discussions and lectures in the disciplines of design, architecture, art, and fashion, often in collaboration with various designers and design institutions.